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Geachte voorzitter, collega's en inwoners, 
 
 
Het PAB kijkt terug op een succesvol raadsjaar, met trots op behaalde resultaten. De nieuwe burgemeester, 
positieve ontwikkelingen rond Fokker en inzet voor banen en mobiliteit zijn belangrijk. Ook hebben we 
verbeteringen doorgevoerd in armoedebestrijding en minimabeleid, waardoor meer mensen financiële hulp 
kunnen ontvangen. Er is extra geld voor energie-armoede en veiligheid. Bouwplannen zijn voortvarend aangepakt 
(bouwvisie, bestemmingsplannen, start Kraaihoek). Zorgen zijn er nog wel over de stagnatie in de uitvoering 
ervan. 
 
 

<begrotingsoverschot> 
Het PAB feliciteert de gemeente met het begrotingsoverschot. We moeten echter beseffen en (nog) beter aan 
onze inwoners uitleggen, dat het voornamelijk eenmalige meevallers zijn en wij maatregelen móeten nemen om 
toekomstige uitdagingen het hoofd te bieden. Het PAB houdt vast aan nuchter en realistisch begroten. De lokale 
lasten passen bij het gemiddelde in Nederland, wat ervoor zorgt dat we onze goede voorzieningen kunnen 
behouden. We moeten blijven sparen voor toekomstige dure projecten. In het verleden zijn meevallers te snel 
uitgegeven. 
 
 

<ouderenzorg> 
Er zijn genoeg uitdagingen. Neem de ouderenzorg (met mogelijk 900 miljoen gekort). We worden geconfronteerd 
met een dubbele vergrijzing: zowel het aantal ouderen als de gemiddelde leeftijd stijgt. Het is daarom essentieel 
dat we alternatieve woonvormen onderzoeken. Bovendien: is het wel altijd haalbaar en wenselijk om ouderen zo 
lang mogelijk thuis te laten wonen? Grijpen we pas in als iemand al één keer of pas twee keer het vuur aan heeft 
laten staan? Het PAB constateert een behoefte aan een modern type “bejaardenhuis” (senioren serviceflat) voor 
mensen die fysiek nog niet toe zijn aan een verzorgingstehuis.  
We waarderen dat het woonplan kijkt naar ouderen. We kunnen kennelijk een modern verzorgingshuis 
tegemoetzien. Het PAB juicht toe dat in de wijk Kraaihoek gestreefd wordt naar een inwonerssamenstelling van 
jong en oud waarbij het omzien naar elkaar gestimuleerd wordt. 
 
 

<eerstelijns verblijf> 
Het PAB vraagt het college zorgverleners te stimuleren om meer eerstelijns verblijven in te richten. Waar 
inwoners zonder vangnet thuis na een operatie of andere behandeling complete zorg wordt geboden voor de 
eerste periode. 
 
 

<groenonderhoud> 
Dan het groenonderhoud. Het PAB koestert burgerinitiatieven om de eigen woonomgeving te verfraaien. Hierbij 
is goede samenwerking tussen inwoners en gemeente van belang. Goed dat er extra middelen voor de 
groenvoorziening zijn. Of het genoeg is? We omarmen natuurvriendelijk maaien, dit wordt (nog) niet door 
iedereen gewaardeerd. Daarom moeten we de voordelen van biodiversiteit en de noodzaak om ons voor te 
bereiden op extremere weersomstandigheden beter communiceren. Onderzoek of het groen – ná onderhoud – 
visueel fraaier kan, en de achtergebleven groenresten sneller kunnen worden opgeruimd.  
 
 

<afvalsysteem> 
Wat betreft het afval-ophaalsysteem per 1 januari 2024, is het volgende in de aanloop verteld. Na eigen 
onderzoek door de gemeente blijkt dat een systeem met restafval op afstand en diftar (recycletarief) voldoet aan 
de gestelde doelen en uitgangspunten. Dit is zowel goed voor het milieu als voor de portemonnee van bewoners, 
omdat gemiddeld de basiskosten per huishouden met ongeveer €25 tot €50 per jaar zouden kunnen dalen vanaf 
2024, maar het schijnt dat de basis heffing nagenoeg gelijk blijft. Het is belangrijk om te evalueren of het doel nog 
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steeds haalbaar is om de basiskosten voor inwoners te verminderen na de volledige invoering van het omgekeerd 
inzamelen. Het college moet zorgen dat omgekeerd inzamelen daadwerkelijk goedkoper kan zijn voor onze 
inwoners wat zal leiden tot meer draagvlak. 
 
 

<energietransitie> 
De energietransitie is zo’n enorme uitdaging dat we niet star mogen vasthouden aan één verander-knop. Laten 
we alternatieven onderzoeken en openstaan voor nieuwe technologieën en innovaties. Alleen door diversiteit in 
ons energieaanbod na te streven, kunnen we een duurzame toekomst waarborgen. Bij een warmtenet kan men 
de leverancier niet kiezen. Goede afspraken met de leverancier zijn vereist om de inwoners te beschermen tegen 
ongebreidelde prijsverhogingen. Investeringen in groene energie, energiebesparing en bewustwording zijn 
belangrijk. Het PAB streeft ernaar dat de energievoorziening betaalbaar is voor elke inwoner, inclusief 
woningeigenaren. 
 
 

<evenementen> 
In de huidige tijd kunnen er weer evenementen georganiseerd worden. De gemeente steunt initiatiefnemers van 
evenementen, met aandacht voor lokale horeca en middenstand. Goede en creatieve initiatieven die de 
levendigheid en het geluksgevoel van de inwoners vergroten, verdienen steun. Vooral hulp bij de vele regels 
waaraan men moet voldoen. 
Het PAB pleit voor budgetten voor evenementen die voor alle inwoners aantrekkelijk zijn. Het Oranjecomité 
organiseert succesvolle feesten voor alle inwoners en verdient daarom meer subsidie volgens het PAB. 
 
 

<MKB> 
De lokale bedrijven, vooral het MKB, leveren werkgelegenheid en inkomsten op.  
Het nog meer aantrekkelijk maken van onze winkelcentra plus de voortzetting van 2 uur gratis parkeren in de 
parkeergarages kunnen een bijdrage leveren aan een bloeiende middenstand. 
 
 

<bereikbaarheid> 
Bereikbaarheid en openbaarvervoer vormen grote uitdagingen. Het PAB kijkt uit naar de reacties op het 
mobiliteitsplan waar veel geld in geïnvesteerd gaat worden. 

 

<communicatie> 
Betere communicatie tussen gemeente en inwoners is essentieel. We moeten transparant zijn en actief luisteren 
naar behoeften en zorgen. Gebruik moderne communicatiemiddelen, maar vergeet inwoners zonder toegang 
niet. Stimuleer participatie om betrokkenheid te vergroten. Maar geef vóóraf de grenzen aan van wat wel en wat 
niet kan.  
 
 
 
 

<tot slot> 
Terugkijkend op een succesvol raadsjaar van ons college, met waardevolle bijdragen van alle partijen in de raad, 
beseffen we dat van achterover leunen geen sprake kan zijn. Laten we met daadkracht, visie en transparantie 
werken aan een duurzame en bloeiende gemeente. Het PAB gelooft dat we met de juiste maatregelen en de 
betrokkenheid van onze inwoners aan een nog positievere toekomst kunnen bouwen. Immers: Samen maken we 
Papendrecht. 
 
 


